
Geachte burgemeester, wethouders, mijnheer de voorzitter, raadsleden, dames, mijne heren, 

Hartelijk dank dat ik namens de ondertekenaars van de Petitie Waalre Noord vanavond het 

woord tot u mag richten tijdens deze hele belangrijke avond. Een avond waarop het College 

van Burgemeester en Wethouders vanuit haar bevoegdheden en verplichtingen vanuit de 

Gemeentewet een oordeelsvormende raadsbijeenkomst heeft georganiseerd rondom het 

onderwerp “Opvang Vluchtelingen”. 

Laat ik om te beginnen benadrukken dat wij ons er terdege van bewust zijn dat wij als 

gemeenschap in Aalst-Waalre ons steentje moeten bijdragen aan het vluchtelingenprobleem. 

Dit staat wat ons betreft dan ook niet ter discussie en is ook zeker niet het onderwerp van 

mijn betoog, 

Zoals u weet hebben wij op 26 april jl. een petitie aangeboden aan het college. Een petitie 

ondertekend door 305 bewoners van Waalre Noord die als standpunt heeft “Er zijn betere 

alternatieven denkbaar voor een grootschalig AZC en het gebied ten zuiden van de Heistraat 

Noord is geen geschikte locatie voor een AZC”. Als college heeft u afgelopen dinsdag in uw 

voorgenomen besluit het voormalige honkbalveld op Sportpark Waalre als voorkeurlocatie 

aangewezen. Afgezien van de inhoudelijke voor- en tegenargumenten van de uiteindelijk 

gekozen locatie vs. die van Heistraat Noord, denk ik dat ik ook namens de bewoners in de 

omgeving van het voormalige honkbalveld spreek dat wij het betreuren dat u ondanks ons 

eerste gedeelte van ons petitiestandpunt toch heeft gekozen voor een AZC. Anton van 

Vlerken, de volgende spreker, zal hierover verder het woord tot u richten. 

Zoals u in onze petitie ook hebt kunnen lezen zijn wij van mening dat “er tot dusver niet op 

een passende wijze is gecommuniceerd door de gemeente en wij hebben het gevoel dat wij 

als wijk onvoldoende betrokken zijn bij het proces”.  

Het huidige coalitieakkoord 2014-2018, welke nu 2 jaar oud is, geeft duidelijk de missie van de 

coalitie weer: “Samen verder met de kracht van Waalre”. Het huidige college van B&W welke 

hun bestaansrecht ontleent aan de huidige coalitie welke in dit akkoord onverkort de “Visie 

op de samenleving van Waalre” uit 2013 onderschrijft: kennis en zelf organiserend vermogen, 

bewakende rol, ontplooien van inwoners, relatie met inwoners en verschuiving naar 

netwerksamenleving. Woorden als maatschappelijke initiatieven, meer zeggenschap en 

verantwoordelijkheid én burgerparticipatie schitteren in mooie volzinnen. 

Waarom is het college van B&W bij de opdracht vanuit de Commissaris van de Koning dan 

voorbij gegaan aan de afspraken uit het verleden en is men solistisch te werk gegaan? De 

Commissaris van de Koning roept in zijn schrijven van 31 maart jl., u allen bekend, toch 

uitdrukkelijk op tot een “draagvlakstrategie en communicatieparagraaf”. 

De nog immer actuele Gebiedsvisie Waalre-Noord uit 2007 start met de woorden “Samen 

bouwen aan een nieuwe wijk”. Ik ben er dan ook van overtuigd dat ik namens velen spreek als 

ik u zeg dat we nogal verbaasd waren dat we medio maart per brief werden uitgenodigd voor 

een informatiesessie over de plannen rondom Heistraat Noord Fase 2 (afgelopen dinsdag nog 



ter besluitvorming in de Raadsvergadering), we medio april per brief werden geïnformeerd 

over de start van de werkzaamheden Park de Meeris, maar we slechts via de lokale pers iets 

moesten vernemen van de bewuste raadsinformatieavond van 31 maart jl. in ’t Hazzo…  

Toen wij op 26 april jl. onze petitie aan het college overhandigden had het college naar eigen 

zeggen geen behoefte om langer met ons te praten over dit belangrijke onderwerp. Er is nu 

eenmaal een bepaalde tijdsdruk, maar volgens de woorden van Burgemeester Brenninkmeijer 

duurt het nog zeker een jaar voordat er ook maar iets staat. Dat het college haast heeft en 

géén tijd neemt voor haar bewoners blijkt ook wel uit het artikel van 19 april jl. “Gesprekken 

met inwoners over locatie, vorm en aantallen kosten veel tijd (die we niet hebben) met grote 

kans op een uitkomst zonder veel draagvlak, in ieder geval geen draagvlak bij de mensen die 

vlakbij de locatie wonen, waar die locatie ook is”. 

Vanwaar die haast ineens? De oorlog in Syrië duurt nu al 5 jaar, het vluchtelingeprobleem 

wordt sinds vorige zomer steeds groter en de verplichting tot handelen vanuit het Rijk dateert 

sinds oktober 2015. Weet wel dat volgens de gebiedsvisie Waalre Noord uit 2007 de 

Gemeente in de periode tot 2030 toen al een ambitieuze en aanzienlijke woningbouwtaak 

had. 

Gelukkig nam een meerderheid van de gemeenteraadsleden afgelopen vrijdag wél de tijd en 

moeite om naar onze argumenten te luisteren en hebben wij op respectvolle wijze met elkaar 

van gedachten gewisseld hoe we in Aalst-Waalre met het vluchtelingenprobleem kunnen 

omgaan. Hartelijk dank daarvoor! 

Mag ik het college van B&W er aan herinneren dat de coalitie in 2014 onder andere is 

overeengekomen dat “Het gemeentebestuur inwoners, ondernemers en andere partners zo 

open mogelijk informeert en hen betrekt bij de totstandkoming van plannen en voorstellen”? 

De door u als college gekozen communicatiestrategie en solistische opstelling in het dossier 

Opvang Vluchtelingen heeft bij heel veel inwoners het gevoel gegeven dat ze in de kou staan. 

Opmerkelijk vind ik dan wel uw beroep in uw brief van 6 april jl. aan ons allen “om de 

(veer)kracht van Waalre in te zetten, om samen aan onze humanitaire plicht te voldoen en 

vluchtelingen een veilige plek te bieden in onze gemeenschap”. Wat mij betreft mosterd na 

de maaltijd en een gemiste kans. 

Ik hoop echter van ganser harte dat vanaf vanavond de inwoners van de gemeenschap Aalst-

Waalre in de definitieve besluitvorming én daadwerkelijke implementatie van dit besluit 

daadwerkelijk worden betrokken en worden gehoord om het vluchtelingenprobleem op 

inventieve wijze op te lossen en er nu echt gebruik zal worden gemaakt van “De kracht van 

Waalre”. 

Geachte college, er zijn in Aalst-Waalre echt betere alternatieven denkbaar voor een 

grootschalig AZC! 


